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Zápis č. 5/2023 

ze zasedání zastupitelstva obce Bořitov konaného dne 11.12.2023 v 18,00 hodin 

v zasedací místnosti Obecního úřadu Bořitov 

 

Přítomni: 12 zastupitelů – Ing. Dagmar Burgerová, Antonín Fojt, Ing. Jiří Kakáč, Ing. Petr 

Kolínek, Zuzana Machorková, Aleš Pachlopník (dostavil se později), Bc. Jan Podloučka, Jiří 

Sedláček ml., Alois Ťoupek, Ing. Tomáš Včelař, PaedDr. Bohumír Verner, Ing. Zuzana 

Židová 

Omluveni: 3 zastupitelé – Marie Petráková, Josef Konečný, Ing. Hana Šejnohová. 
 

 

 

Bod č. 1 

Zahájení 

Zahájení 5. zasedání Zastupitelstva obce Bořitov provedl v 18,00 hodin starosta Antonín Fojt. 

Přivítal zastupitele na pátém pracovním zasedání v roce 2023. Konstatoval, že jednání bylo 

svoláno řádně a včas v souladu s jednacím řádem. Z jednání zastupitelstva obce se omluvila 

z pracovních důvodů paní Marie Petráková, ze zdravotních důvodů pan Josef Konečný a Ing. 

Hana Šejnohová. Je přítomno 11 zastupitelů, což je nadpoloviční většina, zastupitelstvo je 

tedy usnášení schopné. Zápis z minulého zastupitelstva byl řádně ověřen. Z jednání 

zastupitelstva je pro potřeby zápisu pořizován zvukový záznam. Zapisovatelkou z jednání 

zastupitelstva obce starosta jmenoval paní Ivanu Venclů.  

 
 

 

Bod č. 2 

Schválení programu      
Starosta přednesl program jednání zastupitelstva obce.       

 

Program: 1. Zahájení  

  2. Schválení programu 

  3. Volba ověřovatelů a návrhové komise 

  4. Zpráva o činnosti rady 

  5. OZV č. 1/2023 

  6. OZV č. 2/2023 

  7. OZV č. 3/2023 

  8. OZV č. 4/2023 

  9. Bezúplatný převod pozemků p.č. 2803 a 2810 

           10. Místní poplatky na rok 2024 

           11. Rozpočet obce na rok 2024 

           12. Veřejnoprávní smlouvy 

           13. Odměna starosty   

           14. Různé 

           15. Souhrn schválených usnesení a závěr 

 

K programu nebyly žádné připomínky ani návrhy na jeho doplnění. 

 

V 18,04 hod přišel pan Aleš Pachlopník. 

 

Usnesení č. 1:       ZO schvaluje program veřejného zasedání Zastupitelstva obce Bořitov. 

 

Hlasování:  PRO: 11 PROTI:  0 ZDRŽEL SE: 1 
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Bod č. 3 

Volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 

Starosta navrhl ověřovatele zápisu pana Aleše Pachlopníka. a paní Zuzanu Machorkovou. 

 

Usnesení č. 2:       ZO schvaluje ověřovatele zápisu Aleše Pachlopníka. a paní Zuzanu 

Machorkovou. 
 

Hlasování: PRO:  10 PROTI:  0  ZDRŽEL SE:  2 

Usnesení č. 2 bylo schváleno. 

 

 

Starosta navrhl návrhovou komisi ve složení Ing. Tomáš Včelař a Bc. Jan Podloučka. 

 

Usnesení č. 3:      ZO schvaluje návrhovou komisi ve složení: Ing. Tomáš Včelař a Bc. Jan 

Podloučka. 

 

Hlasování: PRO:  10 PROTI:  0  ZDRŽELI SE:  2 

Usnesení č. 3 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 4 

Zpráva o činnosti rady obce 

Místostarosta obce přednesl souhrn přijatých usnesení z jednání rady, která se od minulého 

zasedání zastupitelstva sešla celkem 4krát, a to: 9.10, 25.10., 13.11. a 27.11.2023. 

Dotazy k radám žádné nebyly. 

 

Starosta konstatoval, že zastupitelstvo bere zprávu z jednání Rady na vědomí, k tomuto bodu 

se nepřijímá žádné usnesení. 

 

 

 

Bod č. 5 

OZV č. 1/2023 

Starosta přednesl, že následuje projednání bodů č. 5-8, schválení nových OZV. Parlament ČR 

schválil 13.7.2023 novelu zákona o místních poplatcích s účinností od 1.1.2024. Novela se 

dotýká primárně správy místních poplatků, včetně obsahových náležitostí OZV. MV, odbor 

veřejné správy, dozoru a kontroly proto doporučil obcím vydání nových OZV, které budou 

odpovídat nové právní úpravě. Nové znění OZV, které nám již schválil odbor dozoru 

Ministerstvo vnitra, jste obdrželi v materiálech k dnešnímu jednání. V OZV se nic zásadního 

nemění, jsou tam pouze drobné úpravy formulací a zjednodušení v některých bodech tak, aby 

odpovídaly novele zákona, hlasovat budeme samozřejmě o jednotlivých OZV samostatně. 

Připomínky ani dotazy nebyly. 

 

Usnesení č. 4:   ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku Obce Bořitov č.1/2023 o místním 

poplatku ze psů. 

 

Hlasování: PRO:  12 PROTI:  0  ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 4 bylo schváleno. 
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Bod č. 6 

OZV č. 2/2023 

 

Usnesení č. 5:       ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku Obce Bořitov č. 2/2023 o 

místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 

 
Hlasování: PRO:  12 PROTI: 0  ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 5 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 7 

OZV č. 3/2023 

 

Usnesení č. 6:  ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku Obce Bořitov č. 3/2023 o 

stanovení obecního systému odpadového hospodářství. 

 

Hlasování: PRO:  12 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 6 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 8 

OVZ č. 4/2023 

 

Usnesení č. 7:  ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku Obce Bořitov č. 4/2023 o 

místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 

 

Hlasování: PRO:  12 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 7 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 9 

Bezúplatný převod pozemků p.č. 2803 a 2810 

Starosta sdělil, že se jedná se o bezúplatný převod pozemků v k.ú. Bořitov, na kterých byla 

realizována společná zařízení v rámci komplexních pozemkových úprav. Na pozemku p.č 

2803 je realizována část polní cesty C24 v délce 458 m a účetní hodnotě cca 4,16 mil. Kč a na 

pozemku p.č. 2810 je realizován příkop pro zachycení povrchových vod a interakční prvek 

v účetní hodnotě cca 123 tis. Kč.  

Dotazy ani připomínky k tomuto bodu nebyly. 

 

Usnesení č. 8:  ZO schvaluje bezúplatný převod pozemků do majetku obce, a to 

pozemku p.č. 2803, ostatní plocha o výměře 4.779 m2 a pozemku p.č. 2810, ostatní plocha o 

výměře 9.030 m2, vše v k.ú. Bořitov. 

 

Hlasování: PRO:  12 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 8 bylo schváleno. 

 

 

 

 

 



4 

 

Bod č. 10 

Místní poplatky na rok 2024 

Starosta přednesl návrh výši místních poplatků na rok 2024, rada obce doporučuje místní 

poplatky ponechat ve stejné výši jako v roce 2023. 

Poplatek za psy  100,- Kč/rok za 1. psa, 150,- Kč/rok za každého dalšího psa  

Nájem sálu hasičky 250,- Kč/hod v letním období a 350,- Kč/hod v zimním období  

Zahrádky   1,- Kč/m2  

Tálky    0,20 Kč/m2  

Poplatky budou splatné jako obvykle do 30.4.2024. 

 

Usnesení č. 9:  ZO schvaluje výši místních poplatků na rok 2024. 

 

Hlasování: PRO:  12 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 9 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 11 

Rozpočet obce na rok 2024 

Starosta přednesl, že návrh rozpočtu obdrželi zastupitelé v materiálech k dnešnímu jednání 

zastupitelstva, od žádného zastupitele nepřišla žádná připomínka nebo dotaz k návrhu 

rozpočtu. Rozpočet je koncipován jako schodkový, se započtením přebytku z minulých let na 

straně příjmů ve výši 2.353.100 Kč, rozpočet je na straně příjmů i výdajů ve stejné výši 

35.899.800,- Kč.   

Přílohou k zápisu z dnešního zastupitelstva bude i materiál Rozpis rozpočtu obce na rok 2024, 

což je podrobný rozpis dle paragrafů a položek. 

Ing. Kakáč se podivoval nad zvláštní logikou rozpočtu, zdá se mu velká částka na platbu 

technických pracovníků obce, proč obec přijímá dalšího pracovníka.  

Starosta odpověděl, že rozsah údržby a úklidu obce je značný, od nového roku nám přibude 

údržba zeleně na náměstí, kterou doposud prováděla realizační firma v rámci povinné tříleté 

následné péče dříve, přibude nám také ještě údržba nových pozemků a zařízení zbudovaných 

v rámci komplexních pozemkových úprav. 

Místostarosta doplnil, že obec poptávala nové důchodce na případnou práci, ti ovšem nemají 

o tuto práci zájem, a platit externí firmy je podstatně nákladnější. 

Ing. Kakáč řekl, že by se o tom mělo dát na vědomí občanům, protože se nechtějí ptát osobně 

na obci. 

 

Usnesení č. 10: ZO schvaluje Rozpočet obce Bořitov na rok 2024 včetně příjmů a 

výdajů sociálního fondu a schváleného rozpočtu a očekávaného plnění rozpočtu na rok 2023, 

včetně příspěvku na stravování pro uvolněné členy zastupitelstva. 

 

Hlasování: PRO:  11 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  1 

Usnesení č. 0 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 12 

Veřejnoprávní smlouvy 

Starosta konstatoval, že vzhledem k tomu, že jsme k dnešnímu dni obdrželi, a tudíž mohli 

překontrolovat správnost vyúčtování dotací za rok 2023 pouze od TJ Sokol, Orel jednota 

Bořitov a spolku Žijeme hrou budeme tedy schvalovat pouze tyto tři VPS. Samozřejmě 

ostatní spolky mají dle Pravidel termín pro řádné vyúčtování až do 15.12., tyto smlouvy se 

budou schvalovat až na zastupitelstvu v únoru 2024, což je zcela v souladu s Pravidly 
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poskytování dotací z rozpočtu obce Bořitov, protože o poskytnutí dotace musí obec 

rozhodnout dle čl. I, odst. 2 těchto pravidel nejpozději do 28.2. roku, na který se dotace 

vztahuje. Rada obce navrhuje ponechat dotace ve stejné výši jako v roce 2023, stejná částka je 

plánována i v rozpočtu obce na rok 2024, který jsme dnes schválili. O každé smlouvě se bude 

hlasovat zvlášť. 

Ing. Burgerová se zeptala, že v zápisech z Rady je uvedeno, že od příštího roku se spolkům 

nebudou poskytovat další mimořádné dotace. 

Starosta odpověděl, že dle Pravidel o poskytování dotací je možné ve výjimečných případech 

a případech zvlášť vhodného zřetele lze žádat i během roku. Myslí si, že dotace, které 

poskytuje obec bořitovským spolkům, jsou v porovnání s ostatními obcemi nadstandartní. 

Mimořádnou dotaci lze poskytnout např. při významných výročích spolku, akcí celostátního 

významu, nebo akcí překračující rámec obce apod. Některé mimořádné dotace poskytnuté 

v tomto roce ale podle jeho názoru těmto kritériím neodpovídaly. Proto Rada obce bude při 

poskytování těchto dotací důsledně uplatňovat výše uvedená kritéria. 

Ing. Burgerová konstatovala, že dle jejího názoru byla dotace poskytnutá Orlu na dílničky 

zcela na místě. 

Pan Sedláček doplnil, že toto řešil s vedením obce, jejich žádost na dílničky byla inspirována 

poskytnutím mimořádných dotací ostatním spolkům. 

 

Usnesení č. 11:    ZO schvaluje Veřejnoprávní smlouvu č. 1/2024 Obec-TJ Sokol Bořitov, z.s. 

 

Hlasování: PRO:  12 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 11 bylo schváleno. 

 

 

Usnesení č. 12:    ZO schvaluje Veřejnoprávní smlouvu č. 2/2024 Obec-Orel jednota Bořitov. 

 

Hlasování: PRO:  12 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  0 

Usnesení č. 12 bylo schváleno. 

 

 

Usnesení č. 13:     ZO schvaluje Veřejnoprávní smlouvu č. 5/2024 Obec-Žijeme hrou, z.s. 

 

Hlasování: PRO:  11 PROTI:   0 ZDRŽELI SE:  1 

Usnesení č. 13 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 13 

Odměna starosty 

Ing. Burgerová jako navrhovatelka a předkladatelka tohoto bodu programu navrhla odměnu 

starostovi obce. Podle zák. č. 128/2000 Sb. může být členu zastupitelstva udělena mimořádná 

odměnu za splnění zvlášť mimořádných úkolů až do výše dvojnásobku jeho měsíčního platu. 

V letošním roce mezi tyto mimořádné úkoly patří Změna územního plánu ve zrychleném 

řízení s vypořádáním námitek spolku „Občané Malhostovic za Optimalizovanou D43, z.s.“, 

kterým se věnoval starosta nad běžnou náplň práce. Dále příprava a zajištění oslav 850 let od 

první písemné zmínky o obci a zejména pak za mimořádné nasazení při povodních, organizaci 

záchranných prací a odstraňování následků při povodních, které postihly naši obec 9.6. a 13.9. 

2023. Ing. Burgerová proto navrhuje odměnu ve výši jednoho měsíčního platu. Dle jejich 

informací jsou tyto odměny v okolních obcích běžným pravidlem, a vzhledem k výše 

uvedeným skutečnostem je odměna dle jejího názoru zcela oprávněná.  

Dotazy k tomuto bodu nebyly. 
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Starosta upozornil, že při hlasování o tomto bodě je v možném střetu zájmů a zdrží se 

hlasování. 

 

Usnesení č. 14: ZO schvaluje mimořádnou odměnu uvolněnému starostovi obce p. 

Antonínu Fojtovi ve výši jednoho měsíčního platu za mimořádné nasazení při zajišťování a 

organizování záchranných prací a odstraňování následků povodní, které postihly naši obec 

9.6. a 13.9.2023.  

 

Hlasování: PRO:  10 PROTI:   1 ZDRŽELI SE:  1 

Usnesení č. 14 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 14 

Různé 

Ing. Kakáč upozornil na průjezdnost obcí, hlavně se jedná u ulici Podsedky, kde nemohli 

minule projet hasiči, dále v ulici Sokolská, u školy, kde situace je problematická každé ráno, 

zejména pokud napadne sníh. 

Ing. Burgerová na toto reagovala, že již tuto situaci kolem školy řešila s paní ředitelkou školy, 

jestli by alespoň rodičům dětí nezaslala zprávy, aby nezastavovali s auty v kopci. Řešila se i 

jednosměrka, ale toto není v tomto prostoru možné. 

Starosta odpověděl, že toto je v kompetenci Policie ČR a obec nemá v tomto směru žádné 

pravomoci. Všichni lidé, kteří parkují např. v ulici Podsedky porušují vyhlášku o silničním 

provozu a je to dopravní přestupek, což může postihovat pouze Policie ČR. V minulosti se 

zde navrhovala jednosměrka, ale ta byla občany zamítnuta. 

Ing. Kakáč řekl, že i on toto řešil s Policí, jednosměrka v Podsedkách by nebyla povolena, 

protože by se zvýšil provoz v ulici Pod Kostelem, kde je přechod. U školy se jezdí řidiči 

nepřiměřeně rychle, jestli by se sem nemohl dát retardér nebo nějaký zpomalovač. 

Starosta řekl, že v rozpočtu na rok 2024 je plánováno 200.000 Kč na zpomalovací retardér 

v ulici Školní. Je možné také po schválení Policií ČR osadit dopravní značky, ale celé to je o 

dodržování dopravních předpisů a hlavně kontrole, co může, jak už bylo řečeno, dělat jenom 

Policie ČR. 

Paní Machorková navrhla, zda by nešel trochu ubrat svah naproti schodům do kostela, tím by 

se cesta rozšířila. 

Místostarosta řekl, že principiálně je to možné, ale vyřešila by se tím pouze část cesty, vznikla 

by zde větší zpevněná plocha a při větších deštích by docházelo ke stékání vody na ulici Pod 

Kostelem. 

Ing. Burgerová se ptala na osazení zrcadla v ulici Horní Zádvoří. 

Místostarosta odpověděl, že pasportizaci komunikací pro obec dělá společnost DozBos. Firma 

byla oslovena v létě a bylo nám řečeno, že do konce roku nemají volnou kapacitu. Budeme 

urgovat zase začátkem roku. V obci se mají ještě osazovat na podnět Policie ČR nové 

dopravní značky, a přitom by se osadilo i zrcadlo. 

Pan Sedláček se ptal, kolik stál nový betlém a altán, který se všem moc líbí. 

Místostarosta odpověděl, že altán i betlém jsou ve vlastnictví obce, nejsou zapůjčené, jak se 

někteří lidé domnívali. Betlém stál 138.000 Kč, altán stál cca 160.000 Kč. Na myšlenku 

postavit betlém do altánu nás navedl pan farář, původně jsme zamýšleli betlém postavit do 

volného prostoru kolem stromu. Betlém zůstane v altánu ještě cca do poloviny ledna, pak se 

odstěhuje a na jaře bude altán vybaven lavičkami a stolky na posezení a altán bude sloužit 

občanům celoročně. Reakce jedné občanky na umístění Ježíška v jesličkách ještě před 

Vánocemi byla zkonzultována s panem farářem, vše je v pořádku. 

Pan Sedláček se ptal na vánoční strom, odkud byl a co stojí jeho stěhování, jeřáby a kácení. 

Místostarosta odpověděl, že strom pochází z katastru Černé Hory z pozemku ŘSD, kácení i 

doprava bude stát cca 15.000 Kč. Máme v plánu ještě v době vegetačního klidu ten poslední 
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starý a nemocný strom na náměstí pokácet, v nejbližších dnech se bude vysazovat na náměstí 

nový strom – kavkazská jedle, který by časem sloužil jako vánoční strom.  

Pan Sedláček se dále ptal na ozvučení akce, které se příliš nepovedlo. Bylo slyšet pouze před 

podiem, ale boční prostory ozvučené nebyly.  

Místostarosta přiznal, že i on nebyl spokojený s ozvučením a rádi přijmou nabídku pana 

Sedláčka na ozvučení příští akce. Ozvučení akce a zapůjčení pódia stálo cca 15.000 Kč.  

 

 

 

Bod č.  

Souhrn schválených usnesení a závěr 

Ing. Včelař přednesl souhrn schválených usnesení ZO.  

 

 

 

Starosta poděkoval všem za účast a popřál všem krásné vánoční svátky a do nového roku 

hodě zdraví, štěstí a spokojenosti. 

 

 

 

Veřejné zasedání ZO bylo ukončeno v 18:55 hodin. 

 

 

 

 

Zapsala: Ivana Venclů    

 

 

 

V Bořitově dne 18.12.2023 

 

 

 

 

 

 

…………………………… 

          Antonín Fojt 

starosta obce 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

 

 

 

…………………………….     ………………………………….. 

        Aleš Pachlopník                Zuzana Machorková 

 


